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Protokół Nr III/2024 

z III sesji IX kadencji Rady Gminy Karczmiska, 

która odbyła się 27 czerwca 2024 roku 

Obrady III sesji Rady Gminy Karczmiska dziewiątej kadencji rozpoczęto w dniu 27 

czerwca 2024 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Karczmiska, ul. Centralna 17, 24-310 

Karczmiska. 

Obrady rozpoczęto 27 czerwca 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:42 tego 

samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych 

Obecni: 

1. Grzegorz Bartoś 

2. Jarosław Dobrzyński 

3. Marcin Jarosz 

4. Artur Karaś 

5. Krzysztof Karaś 

6. Renata Kłak 

7. Katarzyna Lewandowska 

8. Joanna Nowak 

9. Elżbieta Popiołek 

10. Monika Rymarczyk 

11. Michał Walencik 

12. Agnieszka Wałachowska 

13. Justyna Wciseł 

14. Stanisław Włodek 

1. Otwarcie sesji. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Michał Walencik słowami: „Szanowni 

Państwo otwieram III sesję Rady Gminy dziewiątej kadencji zwołaną na dzień 27 czerwca 2024 

r.”. Powitał Radnych z terenu Gminy Karczmiska, Radnych Powiatowych, Wójta Gminy Panią 

Alicję Bełcik, Skarbnika Gminy Panią Katarzynę Sochę, Kierowników i Dyrektorów jednostek 

organizacyjnych, obsługę prawną Pana Michała Banię, sołtysów oraz pracownika ds. obsługi 

Rady Gminy Panią Elżbietę Żółkiewską. 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad. 

Michał Walencik: przeszedł do kolejnego punktu jakim było zapoznanie z porządkiem obrad, 

poprosił o potwierdzenie quorum. Stwierdził, że na sali obrad obecnych było 13 radnych, więc 

obrady będą prawomocne i można podejmować uchwały. Powiedział, że porządek obrad został 

wysłany wraz z zaproszeniami pocztą jak również na urządzenia mobilne i radni mieli możliwość 
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zapoznać się z nim, wiec teraz nie będzie go odczytywał. Zapytał, czy ma ktoś jakieś wnioski, 

bądź uwagi do zaproponowanego porządku obrad. 

Alicja Bełcik powiedziała, ze chce złożyć wniosek o wprowadzenie czterech punktów: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami 

Gminy Karczmiska na lata 2024 – 2027” jako punkt 7, 

2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego jako punkt 8, 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na rok 2024 jako punkt 9, 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej jako punkt 10, 

do porządku obrad III sesji Rady Gminy Karczmiska. 

Michał Walencik zapytał, czy są jeszcze jakieś inne wnioski. Nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie. 

Głosowano wniosek w sprawie: zmiany porządku obrad poprzez dodanie czterech punktów: 

"Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia "Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy 

Karczmiska na lata 2024-2027"" jako punkt 7, "Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego" jako punkt 8, "Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 

2024" jako punkt 9 oraz "Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej" 

jako punkt 10, zgłoszony przez Wójta Gminy Panią Alicję Bełcik. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Artur Karaś 

Michał Walencik: Stwierdził, że wniosek w sprawie wprowadzenia czterech punktów zgłoszony 

przez Wójta Gminy Panią Alicję Bełcik został przyjęty i następnie odczytał porządek obrad po 

wprowadzonych zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Zapoznanie z porządkiem obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z II Sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy Karczmiska za 2023 rok. 

a) debata nad Raportem o Stanie Gminy Karczmiska za 2023 rok, 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. 
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6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2023 rok, a także informacji o stanie mienia komunalnego. 

a) prezentacja uchwały RIO w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 

r. oraz informacji o stanie mienia komunalnego, 

b) odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Karczmiska w sprawie wniosku o 

udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy. 

c) odczytanie uchwały RIO w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Karczmiska w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Karczmiska z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok, 

d) dyskusja nad sprawozdaniami, 

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Karczmiska z wykonania budżetu za 2023 rok, 

f) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania 

budżetu za 2023 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy 

Karczmiska na lata 2024 – 2027”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na rok 2024. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

11. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

12. Wolne wnioski i komunikaty. 

13. Zamknięcie obrad. 

Michał Walencik zapytał, czy są jakieś pytania, bądź uwagi. Nie było takich, w związku z tym 

zamknął ten punkt obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było przyjęcie protokołu z II sesji Rady 

Gminy. Zapytał, czy ktoś z Radnych ma uwagi do protokołu z II Sesji Rady Gminy. Uwag nie 

było, w związku z powyższym zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z II sesji Rady Gminy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 
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Artur Karaś 

Michał Walencik stwierdził, że protokół z II sesji Rady Gminy został przyjęty. Zapytał, czy są 

jakieś pytania, bądź uwagi. Nie było takich, w związku z tym zamknął ten punkt obrad. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim były interpelacje i zapytania radnych. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych ma jakieś interpelacje bądź zapytania? 

Marcin Jarosz powiedział, że ma pytanie odnośnie tych wniosków mrozowych, które zostały 

złożone do Urzędu Gminy. Mieszkańcy pytają, co się z tym dzieje i czy będzie jakaś taka pomoc 

dla poszkodowanych, bo dużo upraw mieszkańcom Gminy karczmiska wymarzło. 

Renata Kłak powiedziała, że jakiś czas temu burza uszkodziła wiatę przystankową w 

miejscowości Chodlik i zapytała czy dało by się naprawić jakoś tą wiatę. 

Michał Walencik zapytał, czy są jeszcze jakieś interpelacje bądź zapytania i przypomniał, że 

należy je składać na piśmie do Przewodniczącego Rady Gminy za pośrednictwem biura rady. 

Nie było więcej żadnych interpelacji, ani zapytań, w związku z tym zamknął ten punkt obrad. 

5. Przedstawienie Raportu o Stanie Gminy Karczmiska za 2023 rok. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było przedstawienie Raportu o Stanie 

Gminy Karczmiska za 2023 rok. Wymóg przygotowania raportu o stanie gminy obowiązuje już 

szósty rok i ma na celu zwiększenie udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i 

kontrolowania niektórych organów publicznych. O raporcie o stanie gminy mówi Art. 28aa. 

ustawy o samorządzie gminnym w następujący sposób: „Wójt co roku do dnia 31 maja 

przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy. Raport obejmuje podsumowanie działalności 

wójta w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii, uchwał rady 

gminy i budżetu obywatelskiego. Rada Gminy może określić w drodze uchwały szczegółowe 

wymogi dotyczące raportu. Rada Gminy rozpatruje raport, o którym mowa w ust. 1, podczas 

sesji, na której podejmowana jest uchwała rady gminy w sprawie udzielenia lub nieudzielenia 

absolutorium wójtowi. Raport rozpatrywany jest w pierwszej kolejności. Nad przedstawionym 

raportem o stanie gminy przeprowadza się debatę. W debacie nad raportem o stanie gminy radni 

zabierają głos bez ograniczeń czasowych. W debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy 

gminy mogą zabierać głos”. Poprosił byłego Wójta Gminy, a obecnego Radnego Powiatowego 

Pana Janusza Goliszka o zabranie głosu. 

Janusz Goliszek podziękował za zaproszenie i powiedział, że na tej sesji będą podejmowane 

dwie bardzo ważne uchwały, jedna to wotum zaufania dla wójta, a druga absolutoryjna jest tak 

jakby jednoznaczna, ponieważ rok w rok była podejmowana, i tak jakby sprawdzana przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową poprzez wydanie przez nią uchwały z opinią dotyczącą 

wykonania budżetu. Jest to więc sprawa jednoznaczna i przez ostatnie 14 lat nie zdarzyło się, 

żeby absolutorium było w jakiś sposób podważane. Powiedział, że miał ogromną przyjemność 

pracować z trzema Skarbniczkami: z Panią Irena Walencik, z Panią Agnieszką Ciszewską i z 
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Panią Katarzyną Sochą i ich ogromny wkład aby przygotować i realizować dobry budżet właśnie 

kończył się tą uchwałą absolutoryjną. Ma nadzieję taką, że również w tym przypadku nie będzie 

inaczej. Natomiast jeśli chodzi o tą uchwałę, którą za chwilę radni będą głosować, to jest to 

nowum, które zostało wprowadzone w ostatniej kadencji i ta uchwała powoduje to, że już tej 

jednoznaczności nie ma, dlatego, że ocena pracy organu wykonawczego jakim jest Wójt Gminy 

ma inne przesłanki, które powodują, że tej jednoznaczności już nie ma. Powiedział, że on od 

kiedy zostało wprowadzone wotum zaufania, nigdy tego wotum zaufania nie dostał i był to 

ewenement w skali województwa, bo jako jedyny w całym Województwie Lubelskim tego 

wotum zaufania nigdy nie dostał, a przecież nic nie powodowało, że gmina jakoś źle była 

prowadzona, a wręcz przeciwnie. Teraz jest okazja, żeby przeciąć ten zaklęty krąg i 

merytorycznie przejść do spraw związanych z działalnością organu wykonawczego. Ta uchwała 

nie ocenia Janusza Goliszka, czy Alicję Bełcik, tylko ocenia działalność organu wykonawczego i 

wszystkich instytucji, które pracują na rzecz Gminy Karczmiska i ta ocena jest właśnie wyrażona 

przez wotum zaufania. Podziękował wszystkim instytucjom, które działają na terenie Gminy 

Karczmiska i które są wyszczególnione w Raporcie o Stanie Gminy i tam jest pokazane ogromne 

zaangażowanie na wszystkich poziomach. Instytucje te oczywiście doskonale działają i są to 

Żłobek w Karczmiskach, Ośrodek Pomocy Społecznej w Karczmiskach GBiDK w Karczmiskach 

Zespół Szkół oraz Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Karczmiskach. Instytucje te 

pokazują, że gmina normalnie funkcjonuje , a on sam twierdzi, że funkcjonuje ona nawet wyżej, 

bo można sobie porównać gminy ościenne, to połowa tego co jest w Karczmiskach, nie ma w 

tych gminach ościennych. Zaapelował do radnych, aby wziąć to pod uwagę o czym przed chwila 

powiedział przy ocenie i przy podejmowaniu uchwały absolutoryjnej i wotum zaufania. Na 

koniec życzył dobrych obrad, z nadzieją, że te obrady sprawnie przebiegną i przeprosił, że teraz 

musi opuścić obrady, ale obowiązki radnego powiatowego go wzywają. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i poprosił obecnego Wójta Gminy Panią Alicję 

Bełcik o przedstawienie Raportu o Stanie Gminy za 2023 rok. 

Alicja Bełcik przedstawiła Raport o Stanie Gminy Karczmiska za 2023 rok (raport stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu), jak również prezentację (prezentacja stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu). 

Michał Walencik podziękował Wójtowi Gminy, jak również pracownikom, za przygotowanie 

raportu. 

a) debata nad Raportem o Stanie Gminy za 2023 rok, 

Michał Walencik: Przechodzimy do podpunktu jakim jest debata nad Raportem o Stanie Gminy 

Karczmiska za 2023 rok. Czy radni mają jakieś pytania? 

Stanisław Włodek powiedział, że nie był radnym w poprzedniej kadencji, ale wie, że była 

zgłoszona ulica Rejtmanówka do remontu i co się stało, że ta ulica wyleciała tzn. nie będzie 

remontowana? Druga sprawa to jest taki projekt „Rozświetlamy Polskę” i czy było by możliwe 

uzupełnić braki w oświetleniu w miejscowości Zaborze i w tzw. Zajączkowie koło kościoła z 

tego programu? 
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Katarzyna Socha powiedziała odnośnie zdjęcia z dofinansowania ulicy Rejtmanówka, że 

jeszcze dwa odcinki oprócz tego zostały zdjęte z dofinansowania ze względu na ograniczone 

środki finansowe. Te decyzje zostały podjęte na wspólnych posiedzeniach komisji i sołtysów. 

Jeśli chodzi o drugie pytanie, to niestety z projektu „Rozświetlamy Polskę nie możemy dokładać 

nowych odcinków oświetlenia, możemy tylko remontować stare odcinki już istniejącego 

oświetlenia drogowego. 

Alicja Bełcik powiedziała, że ten program jest skierowany na wymianę opraw, a nie na budowę 

nowych odcinków. 

Grzegorz Bartoś zapytał odnośnie Raportu o Stanie Gminy za 2023 rok, dla czego Zakład 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Karczmiskach generuje straty na dwóch płaszczyznach: 

sprzedaż wody i odbiór ścieków? 

Katarzyna Socha powiedziała, że nie jest to takie proste, wszędzie są koszty. Oczywiście spółka 

przyniosła zysk ze swojej działalności, i ten zysk jest zdeponowany na kolejne inwestycje, bo 

tabor jest w nie najlepszej kondycji i będzie wymagał odświeżenia. Natomiast jest ogromny 

problem w skali całego kraju z ustalaniem opłat za ścieki i wodę. Ta działalność niestety nie 

bilansuje się, stawki na ścieki i wodę  zatwierdzają Wody Polskie i z tym jest problem, że nie 

można przewyższyć pewnych granic. Stawki są z góry narzucone i pomimo, że są wykazywane 

większe koszty z tej działalności, to nie możemy podnieść opłat za te usługi, co wiąże się z tym, 

że jest konieczność dokładania do tej działalności. 

Michał Bania powiedział, że wniosek o zmianę wysokości opłat składany jest raz na 3 lata i jest 

on poparty wyliczeniami (koszty przychodów, koszty modernizacji). Trzeba jeszcze teraz wziąć 

pod uwagę to, że trzy lata wstecz łączna kwota inflacji wynosi ponad 45% gdyby zsumować i 

oczywiście nie była do przewidzenia. Dochodzi jeszcze do tego wzrost cen energii elektrycznej. 

Oczywiście te kwestie zawsze brane są pod uwagę, jednak nikt nie spodziewał się, że będzie to 

tak wielka skała i Wody Polskie nie zaakceptowały tych wszystkich czynników. Obecnie jest 

mowa już o tym, że ustalanie stawek z powrotem ma wrócić pod obrady rad gmin, a nie tak jak 

jest teraz przez Wody Polskie, tylko z zastrzeżeniem nadzoru Wód Polskich, żeby te podwyżki 

nie były zbyt drastyczne. Kluczowa rzecz jest taka, że jeżeli kwestia realnych kosztów 

drastycznie rozjeżdża się z tym na co Wody Polskie pozwalają, to mamy jeden rok ze stratą i 

potem kolejne dwa lata i to jest kumulacja, co powoduje, że nawet podwyższenie skokowe taryf 

na wodę i ścieki na kolejne trzy lata nie pozwala de fakto na zasypanie tej straty na działalności 

wodno-kanalizacyjnej w kolejnych taryfach. I to są bolączki systemu centralnego, który został 

wprowadzony przez Wody Polskie. 

Michał Walencik powiedział, że oglądając prezentacje i słuchając Pani Wójt zwrócił uwagę i 

bardzo go przeraziło to, że od 2012 roku drastycznie wzrósł tonaż odpadów komunalnych, co 

powoduje wzrost kosztów, a w konsekwencji zwiększa się opłata na wywóz śmieci. Kolejna 

rzecz, która zwróciła jego uwagę to oświata, bo stoi ona dość wysokim poziomie. Jak wynika z 

prezentacji jest zapewniona opieka dla dzieci od najmłodszych lat, bo mamy w swojej gminie 

Żłobek. Starsze dzieci mają dość duże osiągnięcia, reprezentują gminę w powiecie, w  

województwie, a nawet na świecie. Może być tak, że te dzieci w przyszłości osiądą tutaj w 

Gminie Karczmiska i w związku z tym należy inwestować w młodzież. Zaznaczył, że rok 2023 

był rokiem dużych inwestycji, stwierdził, że jeszcze nigdy nie zdarzyło się w Gminie 

Karczmiska, żeby było wybudowanych 11 dróg w ciągu 1 roku. Dzięki temu sołectwa z funduszu 

Sołeckiego będą mogły sobie pozwolić na jakieś inne inwestycje i nie będzie trzeba bez przerwy 

kupować tłucznia. Powiedział, że poprawa infrastruktury drogowej jest znaczna. Zapytał czy ma 

ktoś jeszcze jakieś pytania. 
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Michał Kozieł zapytał, kiedy jest odbiór tych 11 dróg? 

Alicja Bełcik odpowiedziała, że wykonanie jest do końca czerwca, a odbiór za pewne będzie na 

początku lipca. 

Michał Kozieł powiedział, że bardzo cieszy się z tych nowych dróg, bo oczywiście jest to 

ogromna wygoda, jednak chciałby zwrócić uwagę na fakt, że mieszkańcy nie dbają o te drogi i 

niestety nagminnie niszczą pobocza dokonując manewrów podczas wykonywania zabiegów 

agrotechnicznych. Zapytał, kto będzie odpowiadał za zniszczenia, czy ten kto użytkuje, czy 

inwestor, czy może wykonawca. 

Michał Bania powiedział, że jeżeli takie zniszczenie nie wynika ze standardowego zużycia 

drogi, bo takowe za pewne za lat kilka i oczywiście najlepiej jak najpóźniej, ale wystąpi, a to 

zniszczenie wynika z jakiejś nieprawidłowości i jesteśmy w stanie ustalić, kto to uczynił, to są 

przepisy kodeksu wykroczeń, które obciążają takiego sprawcę m.in. za uszkodzenie nawierzchni, 

bądź pasa drogowego, czy pobocza, ale oczywiście jest też odpowiedzialność cywilno-prawna i 

jeżeli jesteśmy w stanie przypisać jakieś nieprawidłowe zachowanie danemu kierowcy, to jest to 

szkoda taka jak każda inna, jak np. zniszczenie przystanku, czy inna szkoda na mieniu, no i tutaj 

jest już inna kwestia techniczna. Czy ubezpieczenie mienia komunalnego obejmuje też i ta 

kwestię. Jeżeli tak to sytuacja dla gminy wydaje się być łatwiejsza, bo wówczas wypłata jest 

odszkodowania, a od sprawcy ubezpieczyciel dochodzi rekompensaty, a jeżeli nie to kwestia jest 

odzyskania ekwiwalentu za spowodowane uszkodzenie mienia od sprawcy. Dodał, że generalnie 

drogi są publiczne i nie można nikomu zabronić korzystania z nich, więc jeśli mieszkańcy 

zniszczą sobie drogę, to oczywiście będą po takiej zniszczonej jeździć  

Michał Kozieł powiedział, że z tego co on widział, to uważa, że pobocza są wykonane ze 

słabego materiału, który normalnie po deszczu rozpływa się. Zapytał, czy można to jeszcze jakoś 

reklamować, bądź poprawić, ewentualnie zwrócić uwagę wykonawcy, żeby robił z innego 

materiału. 

Michał Bania powiedział, że nie jest inspektorem budowlanym, ani nadzoru i do końca nie zna 

się na aspektach technicznych budowy dróg i poboczy. Każda droga ma projekt i według niego 

jest budowana. Jeśli pobocza zostały zrobione według projektu, to nic z tym nie da sieb zrobić. 

Marcin Jarosz powiedział, że ostatni rok sprawił, że na terenie gminy powstało 11 dróg i że w 

tym czasie kiedy on jest radnym jeszcze takich inwestycji nie było i to się chwali, natomiast 

martwi oświata, ale na dzieciach nie można oszczędzać. 

Grzegorz Bartoś poprosił, żeby poczynić jakieś kroki w celu zabrania azbestu, bo zalegają przy 

drogach palety z azbestem, co szpeci obraz wsi. Miał on być zabrany i mieszkańcy dopytują w tej 

kwestii. 

Katarzyna Socha odpowiedziała, że nie jest zorientowana do końca w tej kwestii, ale zawsze tak 

było, że wnioski są składane i oczekuje się w kolejce na zabranie, czasem dłużej czasem krócej w 

zależności kiedy wniosek był złożony. Dopyta pracowników i odpowie po sesji. 

Michał Walencik podziękował za udział w debacie i zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Nie 

było, w związku z tym zamknął ten podpunkt. 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Karczmiska wotum 

zaufania. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego podpunktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania. Odczytał treść uchwały oraz uzasadnienie. Zapytał, 

czy ma ktoś jeszcze jakieś pytania. Takich nie było, w związku z tym zarządził głosowanie. 
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Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Karczmiska 

wotum zaufania. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Artur Karaś 

Michał Walencik stwierdził, że Wójt Gminy Karczmiska otrzymał wotum zaufania za rok 2023 i 

że Uchwała nr III/8/2024 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Karczmiska wotum 

zaufania została podjęta, po czym zamknął ten podpunkt i zarządził 10 minut przerwy. 

Po przerwie 

6. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu za 2023 rok, a także informacji o stanie mienia komunalnego. 

Michał Walencik: wznowił obrady po przerwie przechodząc do kolejnego punktu jakim było 

rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2023 rok, a także informacji o stanie mienia komunalnego. Poprosił Skarbnika Gminy Panią 

Katarzynę Sochę o przedstawienie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2023 rok, a także informacji o stanie mienia komunalnego. 

Katarzyna Socha przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Karczmiska za 2023 

rok(sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu) i dokonała też prezentacji wykonania 

budżetu Gminy Karczmiska za rok 2023 (prezentacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Michał Walencik: Dziękuje za wystąpienie i zamykam ten punkt. 

a) prezentacja uchwały RIO w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 

2023 r. oraz informacji o stanie mienia komunalnego, 

Michał Walencik: Przechodzimy do kolejnego podpunktu jakim jest prezentacja uchwały RIO w 

sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 r. oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego. Proszę Skarbnika Gminy Panią Katarzynę Sochę o przedstawienie tej uchwały. 

Katarzyna Socha odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii 

o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok oraz informacji o stanie mienia komunalnego 

(treść uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu), 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zamknął ten podpunkt. 
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b) odczytanie uchwały Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Karczmiska w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy, 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego podpunktu jakim było odczytanie uchwały Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Karczmiska w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta 

Gminy. Poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Grzegorza Bartosia o 

przedstawienie tej uchwały. 

Grzegorz Bartoś odczytał uchwałę Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Karczmiska w sprawie 

wniosku o udzielenie absolutorium dla Wójta Gminy (treść uchwały stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu). 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zamknął ten podpunkt. 

c) odczytanie uchwały RIO w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Karczmiska w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Karczmiska 

z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok, 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego podpunktu jakim było odczytanie uchwały RIO w 

sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Karczmiska w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy Karczmiska z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. Poprosił 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Grzegorza Bartosia o odczytanie tej uchwały. 

Grzegorz Bartoś odczytał uchwałę RIO w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Karczmiska w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Karczmiska z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok, (treść uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zamknął ten podpunkt. 

d) dyskusja nad sprawozdaniami, 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego podpunktu, otwierając dyskusję nad sprawozdaniami. 

Zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania. Pytań nie było w związku z tym zamknął ten podpunkt. 

e) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Karczmiska z wykonania budżetu za 2023 

rok, 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego podpunktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy 

Karczmiska z wykonania budżetu za 2023 rok, Poprosił radnych o potwierdzenie quorum. Na sali 

obrad obecnych było 13 radnych. Odczytał treść uchwały i zapytał, czy są może jakieś pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. Pytań nie było w związku z powyższym zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Karczmiska z wykonania budżetu za 2023 

rok, 



ORG.0002.6.2024 

10 
 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Artur Karaś 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr III/9/2024 w sprawie rozpatrzenia i 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy 

Karczmiska z wykonania budżetu za 2023 rok została podjęta, po czym zamknął ten podpunkt 

obrad. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Karczmiska z 

tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. Odczytał treść 

uchwały, zapytał czy ma ktoś jakieś pytania. Pytań nie było w związku z powyższym zarządził 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z 

tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Artur Karaś 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr III/10/2024 w sprawie w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 2023 została podjęta i Wójt 

Gminy otrzymał absolutorium. Wspomniał, że tutaj wielka role odegrał poprzedni Wójt Gminy 

Pan Janusz Goliszek, który w głównej mierze przyczynił się do takiego wyniku. Pogratulował 
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Wójtowi Gminy Pani  Alicji Bełcik, Skarbnikowi Gminy Pani Katarzynie Socha oraz wręczone 

zostały kwiaty. Następnie zamknął ten punkt obrad. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami 

Gminy Karczmiska na lata 2024 – 2027” 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

przyjęcia „Gminnego Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy Karczmiska na lata 2024 – 2027”. 

Poprosił Inspektora ds. Oświaty Pana Sławomira Goliszka o przedstawienie projektu uchwały i 

uzasadnienia. 

Sławomir Goliszek przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Zgodnie z art. 87 ust. 1 ustawy 

z 23 lipca 2003 roku o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami Wójt Gminy jest zobowiązany 

do sporządzenia na okres 4 lat gminnego programu opieki nad zabytkami. Celem gminnego 

programu opieki nad zabytkami jest stworzenie kompleksowej, wieloletniej strategii opieki nad 

zabytkami na terenie gminy Karczmiska. Program opieki nad zabytkami powinien pomóc w 

aktywnym zarządzaniu zasobem jakim jest dziedzictwo kulturowe gminy oraz kształtowanie 

atrakcyjnego wizerunku Gminy Karczmiska. Gminny Program Opieki Nad Zabytkami Gminy 

Karczmiska na lata 2024-2027 uzyskał pozytywną opinię Lubelskiego Wojewódzkiego 

Konserwatora Zabytków w dniu 29 kwietnia 2024 r. i podlega przyjęciu przez Radę Gminy 

Karczmiska. 

Określone w programie planowane działania są kontynuacją działań z lat 2020-2023 i mają na 

celu przeciwdziałanie procesom degradacji zabytków, przyczynią się do poprawy stanu ich 

zachowania oraz wyeksponowania walorów krajobrazu kulturowego gminy, a także zwiększą 

atrakcyjność zabytków dla potrzeb społecznych, turystycznych i edukacyjnych.  

Podjęcie uchwały nie wywołuje bezpośrednich skutków finansowych dla budżetu gminy, 

w związku z czym nie określa się źródeł finansowania. Konkretne działania w kolejnych latach 

będą się odbywały w oparciu o corocznie uchwalany budżet gminy, gdzie zostaną zaplanowane 

stosowne kwoty. Podjęcie uchwały jest celowe i zgodne z obowiązującymi przepisami. 

Powiedział też, że Pan mecenas Michał Bania zasugerował, żeby w projekcie uchwały w 

podstawie prawnej na pierwszej stronie poprawić zapis „art. 87 ust. 3-4 ustawy” zastąpić 

wyrażeniem „art. 87 ust. 3 i 4 ustawy” oraz na stronie 81 przed tabelą z mocnymi i słabymi 

stronami gminy wykreślić zapis „do 2026”. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania. 

Justyna Wciseł powiedziała, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu 

Opieki Nad Zabytkami Gminy Karczmiska na lata 2024 – 2027” był szczegółowo omawiany na 

wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu, Gospodarki Finansowej i Mienia 

Komunalnego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej i został pozytywnie 

zaopiniowany. 

Michał Walencik zapytał, czy jeszcze są jakieś pytania. Nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki Nad 

Zabytkami Gminy Karczmiska na lata 2024 – 2027” 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 
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ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Artur Karaś 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr III/11/2024 w sprawie przyjęcia „Gminnego 

Programu Opieki Nad Zabytkami Gminy Karczmiska na lata 2024 – 2027” została podjęta i 

zamknął ten punkt. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i 

opieki oraz określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie 

ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego. Poprosił Inspektora ds. Oświaty Pana Sławomira Goliszka o 

przedstawienie projektu uchwały i uzasadnienia. 

Sławomir Goliszek przedstawił projekt uchwały i uzasadnienie. Zgodnie z obowiązującą ustawą 

o finansowaniu zadań oświatowych z 27 października 2017 r. Rada Gminy określa wysokość 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym w którym kończą 6 lat.  

Na terenie Gminy Karczmiska obowiązuje Uchwała Gminy Karczmiska Nr XLIX/284/2023 z 9 

maja 2023 r. w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz 

określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego (opłata za każdą godzinę 

przekraczającą czas 5 godzin wychowania przedszkolnego została ustalona w wysokości 1,30 zł 

za każdą rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu). 

W związku z opublikowanym Obwieszczeniem Ministra Edukacji z 27 lutego 2024 r. w sprawie 

wysokości wskaźnika waloryzacji oraz maksymalnej wysokości opłaty za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego od 01 września 2024 r. – Wójt Gminy rekomenduje, by przyjąć 

projekt uchwały w załączonym brzmieniu. W § 2 projektu proponuje się w stawkę wysokości 

1,44 zł, za każdą rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu. Stawka zgodnie 

z przepisami podlega waloryzacji. Podjęcie uchwały jest celowe i zasadne oraz zgodne z 

obowiązującymi przepisami. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał czy ma ktoś jakieś pytania. 

Justyna Wciseł powiedziała, że projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz określenia opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego był szczegółowo omawiany na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji 

Budżetu, Gospodarki Finansowej i Mienia Komunalnego oraz Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Opieki Społecznej i został pozytywnie zaopiniowany. 

Michał Walencik zapytał, czy jeszcze są jakieś pytania. Nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie. 



ORG.0002.6.2024 

13 
 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz określenia opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Artur Karaś 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr III/12/2024 w sprawie ustalenia czasu 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia opłat za korzystanie z 

wychowania przedszkolnego została podjęta i zamknął ten punkt. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2024. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na rok 2024. Poprosił Skarbnika Gminy Panią Katarzynę Sochę o 

przedstawienie projektu uchwały i uzasadnienia. 

Katarzyna Socha przedstawiła projekt uchwały i uzasadnienie. 

W sporządzonym projekcie uchwały Rady Gminy Karczmiska w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2024 r. wprowadzone zostały następujące zmiany w zakresie dochodów oraz wydatków 

budżetu.  

Dochody budżetu: 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

dochody bieżące (zwiększenie o 70 000,00 zł): 

 Dokonuje się zwiększenia w planie finansowym środków otrzymanych w ramach 

porozumienia z Powiatem Opolskim na zapewnienie miejsc zakwaterowania dla 

obywateli Ukrainy o kwotę 70 000,00 zł. 

Dział 750 Administracja publiczna 

dochody bieżące (zwiększenie o 165 080,40 zł): 

 Wprowadza się środki w kwocie 2 130,40 zł otrzymane z Krajowego Funduszu 

Szkoleniowego na dofinansowanie szkoleń pracowników Urzędu Gminy Karczmiska. 

 Wprowadza się dofinansowanie z Funduszy Europejskich na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 

(FERC) na realizację Projektu  „Cyberbezpieczny Samorząd”, w zakresie realizacji 

zadania bieżącego w kwocie 162 950,00 zł , stanowiące 100.00 %  kwoty wydatków 
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kwalifikowalnych Projektu (w tym: dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej 81.00 

% -131 989,50 zł, oraz dofinansowanie z budżetu państwa, stanowiące 19.00 % - 

30 960,50 zł).  Podatek Vat w tym projekcie jest wydatkiem niekwalifikowanym.  

Dział 758 Różne rozliczenia  

dochody bieżące (zwiększenie o kwotę 24 697,51 zł): 

 Zwiększa się o kwotę 24 697,51 zł, wpływy z odsetek uzyskanych z lokowania wolnych 

środków na lokatach terminowych. 

Dział 801 Oświata i wychowanie 

dochody bieżące (zwiększenie o kwotę 26 428,08 zł): 

 Wprowadza się dotację celową na realizację programu Erasmus pn. Sgd able School w 

kwocie 26 428,08 zł. Jest to płatność końcowa, po zrealizowanym już projekcie. 

Dział 852 Pomoc społeczna  

dochody bieżące (zwiększenie o kwotę 14 952,00 zł,): 

 Wprowadza się środki z tytułu nadpłaty odpłatności za pobyt mieszkańców gminy w 

domach pomocy społecznej w kwocie 5 600,00 zł. 

 Wprowadza się dochody z tytułu dotacji celowej w kwocie 6 000,00 zł przeznaczonej na 

funkcjonowanie zespołu interdyscyplinarnego w gminie. 

 Wprowadza się środki z Funduszu Pomocy w kwocie 90,00 zł przyznane na opłacenie 

składek na ubezpieczenie zdrowotne obywatelom Ukrainy. 

 Wprowadza się środki z tytułu zwrotu nadpłaconych składek ZUS w kwocie 152,00 zł. 

 Wprowadza się dochody w kwocie 3110,00 zł tytułu dofinansowania z Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego z Powiatowego Urzędu Pracy na szkolenie pracowników OPS. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska   

dochody bieżące (zwiększenie o kwotę 4 725,00 zł): 

 Wprowadza się dochody w kwocie 4 725,00 zł uzyskane z WFOŚiGW na wykonanie 

prac związanych z usuwaniem barszczu Sosnowskiego na terenie gminy. 

Dział 600 Transport i łączność 

dochody majątkowe (zmniejszenie o kwotę 59 644,34 zł): 

 Zmniejsza się dochody majątkowe o 59 644,34 zł. Zmiana wynika z otrzymanej 

zaktualizowanej promesy dofinansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład inwestycji 

budowy drogi gminnej nr 108029L w Wolicy. 

Dział 750 Administracja publiczna 

dochody majątkowe (zwiększenie o kwotę 331 844,00 zł):. 

 Wprowadza się dofinansowanie z Funduszy Europejskich w kwocie 55 250,00 zł 

otrzymanych na refundację części wydatków poniesionych w 2023 r. na budowę instalacji 

fotowoltaicznej dla budynku Urzędu Gminy (w tym: dofinansowanie ze środków Unii 

Europejskiej 85.00 % - 46 962,50 zł, oraz dofinansowanie z budżetu państwa, stanowiące 

15.00 % - 8 287,50 zł). 

 Wprowadza się dofinansowanie z Funduszy Europejskich na Rozwój Cyfrowy 2021-2027 

(FERC) na realizację Projektu  „Cyberbezpieczny Samorząd”, w zakresie realizacji 
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zadania inwestycyjnego w kwocie 276 594,00 zł , stanowiące 100.00 %  kwoty wydatków 

kwalifikowalnych Projektu (w tym: dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej 81.00 

% - 224 041,14 zł, oraz dofinansowanie z budżetu państwa, stanowiące 19.00 % - 

52 552,86 zł).  Podatek Vat w tym projekcie jest wydatkiem niekwalifikowanym. 

Dział 750 Administracja publiczna 

dochody bieżące na zadania zlecone (zwiększenie o kwotę 19,95 zł): 

 Wprowadza się środki z Funduszu Pomocy w kwocie 19,95 przyznane na nadanie 

numeru Pesel obywatelom Ukrainy. 

Dział 758 Różne rozliczenia 

dochody bieżące na zadania zlecone (zwiększenie o kwotę 730,96 zł): 

 Zwiększa się plan dotacji celowej z budżetu państwa o  730,96 zł przeznaczonej na 

sfinansowanie zrealizowanych w 2023 r. zadań wynikających z ustawy Prawo o aktach 

stanu cywilnego, ustawy o ewidencji ludności oraz ustawy o dowodach osobistych. 

Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

dochody bieżące na zadania zlecone (zwiększenie o kwotę 9 737,44 zł): 

 Wprowadza się środki pochodzące z Funduszu COVID przyznane na wypłatę refundacji 

podatku VAT odbiorcom paliw gazowych w kwocie 9 737,44 zł. 

Dział 855 Rodzina  

dochody bieżące na zadania zlecone (zwiększenie o kwotę 5 900,00 zł,): 

 Zwiększa się dochody z tytułu dotacji celowej przeznaczonej na składki na 

ubezpieczenia zdrowotne opłacane za podopiecznych OPS w Karczmiskach w kwocie – 

5 900,00 zł. 

Wydatki budżetu: 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

wydatki bieżące (zwiększenie o kwotę 70 000,00 zł): 

 Dokonuje się zwiększenia w planie finansowym wydatków finansowanych w ramach 

porozumienia z Powiatem Opolskim na utrzymanie miejsc zakwaterowania dla obywateli 

Ukrainy o kwotę  70 000,00 zł. 

Dział 600 Transport i łączność 

wydatki bieżące (zmniejszenie o kwotę 5 656,65 zł, zwiększenie o kwotę 3 270,00 zł) 

wydatki inwestycyjne (zmniejszenie o kwotę 59 644,34 zł): 

 Zmiany w wydatkach dotyczą zmian dokonanych przez sołectwa: 

 Sołectwo Karczmiska Drugie zmniejsza o 5 270,00 zł wydatki na remont 

przepustu na ul. Folwark oraz zwiększa o 3 270,00 zł wydatki na zakup tabliczek z 

ulicami i numerami porządkowymi dla Sołectwa. 

 Sołectwo Wolica zmniejsza o 386,65 zł wydatki na prace ziemne oraz wznowienie 

granic działki drogowej nr 437 
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 Zmniejsza się wydatki inwestycyjne o 59 644,34 zł. Zmiana wynika z otrzymanej 

zaktualizowanej promesy dofinansowania z Rządowego Funduszu Polski Ład inwestycji 

budowy drogi gminnej nr 108029L w Wolicy. 

Dział 750 Administracja publiczna 

wydatki bieżące (zwiększenie o kwotę 198 887,50 zł), 

wydatki inwestycyjne (zwiększenie o kwotę 340 210,62 zł): 

 Wprowadza się wydatki na realizację Projektu  „Cyberbezpieczny Samorząd”, w łącznej 

kwocie 539 098,12 zł , (w tym: dofinansowanie ze środków Unii Europejskiej oraz 

dofinansowanie z budżetu państwa stanowi – 439 544,00 zł, wkład własny Gminy 

Karczmiska na wydatki niekwalifikowane stanowi – 99 554,12 zł).  Wydatkiem 

niekwalifikowanym jest podatek Vat. 

Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

wydatki inwestycyjne (zwiększenie o kwotę 3 000,00 zł): 

 Wprowadza się wydatki w kwocie 3 000,00 zł na udzielenie pomocy finansowej dla 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Opolu Lubelskim na rozbudowę 

instalacji fotowoltaicznej. 

Dział 801 Oświata i wychowanie 

wydatki bieżące (zwiększenie o kwotę 18 000,00 zł): 

 Wprowadza się wydatki w kwocie 18 000,00 na wyjazd grupy robotycznej Space Beavers 

na Światową Olimpiadę Robotyczną do Turcji gdzie reprezentować będzie Polskę w 

kategorii Junior. Drużyna wygrała etap ogólnopolski zdobywając I miejsce w kraju w 

w/w kategorii Turnieju Robotycznego. 

Dział 852 Pomoc społeczna 

wydatki bieżące (zmniejszenie o kwotę 11 650,00 zł, zwiększenie o kwotę 15 450,00 zł): 

 Dokonuje się przesunięć między klasyfikacją budżetową wydatków o kwotę 11 650,00 zł 

przeznaczonych na funkcjonowanie zespołu interdyscyplinarnego w gminie. (+11 650,00 

zł, - 11 650,00 zł). 

 Zwiększa się o 600,00 zł wydatki na funkcjonowanie zespołu interdyscyplinarnego w 

gminie. 

 Zwiększa się o 3 110,00 zł wydatki na szkolenia dla pracowników Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Karczmiskach. 

 Zwiększa się wydatki w kwocie 90,00 zł na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne 

obywatelom Ukrainy. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

wydatki bieżące (zmniejszenie o kwotę 14 261,50 zł, zwiększenie o kwotę 43 102,31 zł), 

wydatki inwestycyjne (zmniejszenie o kwotę 14 765,66 zł, zwiększenie o kwotę 2 000,00 zł): 

 Zmniejsza się o 261,50 zł wydatki na zakup materiałów a zwiększa o 2 000,00 zł wydatki 

na usługi związane z utrzymaniem zieleni.  

 Zwiększa się o kwotę 2 000,00 zł wydatki na wykonanie oświetlenia na ulicy Słonecznej. 

Zadanie  realizowane jest w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa Karczmiska Drugie. 



ORG.0002.6.2024 

17 
 

 Dokonuje się zmiany zadania realizowanego w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa 

Wolica (rezygnuje się z remontu a pozostawia wyposażenie placu zabaw) oraz dokonuje się 

zmiany klasyfikacji budżetowej na to zadanie. Zwiększa się wydatki o kwotę 7 386,65 zł 

oraz zmniejsza o kwotę 7 000,00 zł.  

 Dokonuje się zmiany zadania realizowanego w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa 

Wolica Kolonia (rezygnuje się z remontu a pozostawia wyposażenie placu zabaw) oraz 

dokonuje się zmiany klasyfikacji budżetowej na to zadanie. Zwiększa się wydatki o kwotę  

7 000,00 zł oraz zmniejsza o kwotę 7 000,00 zł).  

 Zmniejsza się o kwotę 14 765,66 zł wydatki na budowę ogrodzenia na placu zabaw w 

miejscowości Górki. Zadanie  realizowane jest w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa 

Górki. 

 Zwiększa się o kwotę 9 450,00 zł wydatki na usuwanie barszczu Sosnowskiego. 

 Zwiększa się o kwotę 14 765,66 zł wydatki na nawiezienie ziemi i przygotowanie terenu 

pod plac zabaw w miejscowości Górki. Zadanie  realizowane jest w ramach funduszu 

sołeckiego Sołectwa Górki. 

 Zwiększa się wydatki o kwotę 2 500,00 zł na sterylizację zwierząt z trenu gminy 

Karczmiska. 

 Zwiększa się wydatki o kwotę 2 000,00 zł na zabiegi pielęgnacyjne drzew. 

Dział 750 Administracja publiczna 

wydatki bieżące na zadania zlecone (zwiększenie o kwotę 19,95 zł): 

 Zwiększa się wydatki w kwocie 19,95 zł na nadanie numeru PESEL obywatelom Ukrainy. 

Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

wydatki bieżące na zadania zlecone (zwiększenie o kwotę 608,77 zł): 

 Zwiększa się wydatki ze środków pochodzących z Funduszu COVID na wypłatę refundacji 

podatku VAT odbiorcom paliw gazowych w kwocie 608,77 zł. 

Dział 855 Rodzina  

wydatki bieżące na zadania zlecone (zwiększenie o kwotę 5 900,00 zł,): 

 Zwiększa się wydatki przeznaczone na składki na ubezpieczenia zdrowotne opłacane za 

osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne w kwocie – 5 900,00 zł. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał czy ma ktoś jakieś pytania. 

Krzysztof Karaś powiedział, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 

2024 był szczegółowo omawiany na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu, 

Gospodarki Finansowej i Mienia Komunalnego oraz Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Opieki 

Społecznej i został pozytywnie zaopiniowany. 

Michał Walencik zapytał, czy jeszcze są jakieś pytania. Nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie  gminy na rok 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 
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Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Artur Karaś 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr III/13/2024 w sprawie zmian w budżecie gminy 

na rok 2024 została podjęta i zamknął ten punkt. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było podjęcie uchwały w sprawie zmian 

wieloletniej prognozy finansowej. Poprosił Skarbnika Gminy Panią Katarzynę Sochę o 

przedstawienie projektu uchwały i uzasadnienia. 

Katarzyna Socha przedstawiła projekt uchwały i uzasadnienie. 

Objaśnienia przyjętych wartości do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karczmiska 

na lata 2024-2039 

Zgodnie ze zmianami w budżecie na dzień 27 czerwca 2024 r., dokonano następujących zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Karczmiska: 

1. Dochody ogółem zwiększono o 1 767 826,11 zł, z czego dochody bieżące zwiększono o 

1 495 626,45 zł, a dochody majątkowe zwiększono o 272 199,66 zł. 

2. Wydatki ogółem zwiększono o 1 767 826,11 zł, z czego wydatki bieżące zwiększono o 

1 497 025,49 zł, a wydatki majątkowe zwiększono o 270 800,62 zł. 

3. Wynik budżetu nie uległ zmianie. 

Szczegółowe informacje na temat zmian w zakresie dochodów, wydatków i wyniku budżetu w 

roku budżetowym przedstawiono w tabeli poniżej. 

Tabela 1. Zmiany w dochodach i wydatkach w 2024 roku 
Wyszczególnienie Przed zmianą [zł] Zmiana [zł] Po zmianie [zł] 

Dochody ogółem 39 393 086,46 +1 767 826,11 41 160 912,57 

Dochody bieżące 29 138 706,51 +1 495 626,45 30 634 332,96 

Dotacje bieżące 5 015 552,99 +1 459 936,54 6 475 489,53 

Pozostałe 5 798 837,52 +35 689,91 5 834 527,43 

Dochody majątkowe 10 254 379,95 +272 199,66 10 526 579,61 

Wydatki ogółem 43 532 416,57 +1 767 826,11 45 300 242,68 

Wydatki bieżące 28 125 286,60 +1 497 025,49 29 622 312,09 

Wynagrodzenia i 

pochodne 
14 324 078,28 +187 357,26 14 511 435,54 

Pozostałe wydatki bieżące 13 051 208,32 +1 309 668,23 14 360 876,55 

Wydatki majątkowe 15 407 129,97 +270 800,62 15 677 930,59 

Źródło: opracowanie własne. 

W okresie prognozy WPF dokonano zmian w zakresie planowanych dochodów bieżących. 

Zmiany przedstawiono w tabeli poniżej. 
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Tabela 2. Zmiany w dochodach bieżących w okresie prognozy WPF 

Rok Przed zmianą [zł] Zmiana [zł] Po zmianie [zł] 

2025 28 102 608,80 +30 000,00 28 132 608,80 

2026 28 636 752,00 +133 304,40 28 770 056,40 

Źródło: opracowanie własne. 

W okresie prognozy WPF dokonano zmian w zakresie planowanych wydatków bieżących. 

Zmiany przedstawiono w tabeli poniżej. 

Tabela 3. Zmiany w wydatkach bieżących w okresie prognozy WPF 

Rok Przed zmianą [zł] Zmiana [zł] Po zmianie [zł] 

2025 27 172 149,80 +30 000,00 27 202 149,80 

2026 27 453 519,00 +133 304,40 27 586 823,40 

Źródło: opracowanie własne. 

W Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Karczmiska: 

1. Przychody ogółem w roku budżetowym nie uległy zmianie. 

2. Rozchody ogółem w roku budżetowym nie uległy zmianie. 

Od 2025 nie dokonywano zmian w zakresie planowanych przychodów. 

Od 2025 nie dokonywano zmian w zakresie planowanych rozchodów. 

W zakresie zawartych umów, rozchody Gminy Karczmiska zaplanowano zgodnie z 

harmonogramami. W tabeli poniżej spłatę ww. zobowiązań przedstawiono w kolumnie 

„Zobowiązanie historyczne”. 

Spłatę zobowiązania planowanego do zaciągnięcia ujęto w latach 2033-2039. W tabeli poniżej 

spłatę ww. zobowiązań przedstawiono w kolumnie „Zobowiązanie planowane”. 

Tabela 4. Spłata zaciągniętych i planowanych zobowiązań Gminy Karczmiska 

Rok 
Zobowiązanie 

historyczne [zł] 

Zobowiązanie 

planowane [zł] 
Zobowiązania razem [zł] 

2024 745 000,00 0,00 745 000,00 

2025 750 000,00 0,00 750 000,00 

2026 820 000,00 0,00 820 000,00 

2027 830 000,00 0,00 830 000,00 

2028 830 000,00 0,00 830 000,00 

2029 890 000,00 0,00 890 000,00 

2030 945 000,00 0,00 945 000,00 

2031 945 000,00 0,00 945 000,00 

2032 970 000,00 0,00 970 000,00 

2033 450 000,00 700 000,00 1 150 000,00 

2034 450 000,00 850 000,00 1 300 000,00 

2035 400 000,00 950 000,00 1 350 000,00 

2036 1 200 000,00 0,00 1 200 000,00 

2037 1 300 000,00 0,00 1 300 000,00 

2038 0,00 1 300 000,00 1 300 000,00 

2039 0,00 1 200 000,00 1 200 000,00 

Źródło: Opracowanie własne. 

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Karczmiska na lata 2024-2039 spowodowały modyfikacje w 

kształtowaniu się relacji z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Szczegóły zaprezentowano w tabeli poniżej. 
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Tabela 5. Kształtowanie się relacji z art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych 

Rok 

Obsługa 

zadłużenia 

(fakt. i plan. po 

wyłączeniach) 

Maksymalna 

obsługa 

zadłużenia (wg 

planu po III 

kwartale) 

Zachowanie 

relacji z art. 

243 (w oparciu 

o plan po III 

kwartale) 

Maksymalna 

obsługa 

zadłużenia (wg 

wykonania) 

Zachowanie 

relacji z art. 

243 (w oparciu 

o wykonanie) 

2024 5,96% 9,52% TAK 11,36% TAK 

2025 5,85% 7,21% TAK 9,04% TAK 

2026 5,43% 10,40% TAK 11,18% TAK 

2027 5,20% 9,34% TAK 10,13% TAK 

2028 4,94% 8,05% TAK 8,84% TAK 

2029 4,93% 7,02% TAK 7,80% TAK 

2030 4,89% 6,03% TAK 6,82% TAK 

2031 4,66% 7,05% TAK 7,05% TAK 

2032 4,53% 6,99% TAK 6,99% TAK 

2033 4,91% 6,99% TAK 6,99% TAK 

2034 5,16% 6,96% TAK 6,96% TAK 

2035 5,06% 6,91% TAK 6,91% TAK 

2036 4,32% 6,80% TAK 6,80% TAK 

2037 4,42% 6,64% TAK 6,64% TAK 

2038 4,19% 6,42% TAK 6,42% TAK 

2039 3,68% 6,15% TAK 6,15% TAK 

Źródło: Opracowanie własne. 

Dane w tabeli powyżej wskazują, że w całym okresie prognozy Gmina Karczmiska spełnia 

relację, o której mowa w art. 243 ust. 1 ustawy o finansach publicznych. Spełnienie dotyczy 

zarówno relacji obliczonej na podstawie planu na dzień 30.09.2023 r. jak i w oparciu o dane z 

wykonania budżetu. 

Zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Karczmiska obejmuje również zmiany w 

załączniku nr 2, które szczegółowo opisano poniżej. 

Do załącznika nr 2 dodano następujące przedsięwzięcia: 

1. Sporządzenie planu ogólnego Gminy Karczmiska – zadanie bieżące, które ma być 

realizowane w latach 2025-2026. Łączne nakłady planowane na realizację zadania 

wynoszą 163 304,40 zł. Limit zobowiązań dla zadania wynosi 163 304,40 zł. Jednostką 

realizującą jest Urząd Gminy Karczmiska. 

Dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: 

1. W zakresie programów, projektów lub zadań związanych z programami realizowanymi z 

udziałem środków z UE: 

1) Projekt "Coraz lepsi" – zmiana w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

a. zmniejszenie limitu zobowiązań na realizację zadania o kwotę 350 453,43 

zł; 

2. W zakresie programów, projektów lub zadań innych (finansowanych ze środków 

krajowych): 

1) Zadanie 231 - Modernizacja oczyszczalni ścieków w Karczmiskach Pierwszych – 

zmiana w przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

a. zmniejszenie limitu zobowiązań na realizację zadania o kwotę 

6 488 143,00 zł. 



ORG.0002.6.2024 

21 
 

Zmiany wprowadzone w wykazie wieloletnich przedsięwzięć nie spowodowały zmiany 

horyzontu czasowego załącznika nr 2 WPF. 

Zmiany wprowadzone w wykazie wieloletnich przedsięwzięć wpłynęły na zmianę pozycji 10.1.1 

WPF, co przedstawiono w tabeli poniżej. 

Tabela 6. Zmiany w wydatkach bieżących objętych limitem z art. 226 ust. 3 pkt 4 

Rok Przed zmianą [zł] Zmiana [zł] Po zmianie [zł] 

2025 329 092,80 +30 000,00 359 092,80 

2026 2 257,00 +133 304,40 135 561,40 

Źródło: opracowanie własne. 

Wartości wykazane w pozostałych pozycjach WPF, stanowią informacje uzupełniające względem pozycji opisanych 

powyżej. Zostały przedstawione w WPF zgodnie z obowiązującym stanem faktycznym, na podstawie zawartych 

umów i porozumień. 

Pełen zakres zmian obrazują załączniki nr 1 i 2 do niniejszej uchwały. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał czy ma ktoś jakieś pytania. 

Krzysztof Karaś powiedział, że projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej był szczegółowo omawiany na wczorajszym wspólnym posiedzeniu Komisji 

Budżetu, Gospodarki Finansowej i Mienia Komunalnego oraz Komisji Oświaty, Kultury, 

Zdrowia i Opieki Społecznej i został pozytywnie zaopiniowany. 

Michał Walencik zapytał, czy jeszcze są jakieś pytania. Nie było, w związku z powyższym 

zarządził głosowanie. 

Głosowano w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Grzegorz Bartoś, Jarosław Dobrzyński, Marcin Jarosz, Krzysztof Karaś, Renata Kłak, Katarzyna 

Lewandowska, Joanna Nowak, Elżbieta Popiołek, Monika Rymarczyk, Michał Walencik, 

Agnieszka Wałachowska, Justyna Wciseł, Stanisław Włodek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) 

Artur Karaś 

Michał Walencik stwierdził, że Uchwała nr III/14/2024 w sprawie zmian wieloletniej 

prognozy finansowej została podjęta i zamknął ten punkt. 

12. Sprawozdanie Wójta Gminy za okres międzysesyjny. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim było sprawozdanie Wójta Gminy za 

okres międzysesyjny. Poprosił Wójta Gminy Panią Alicje Bełcik o przedstawienie tego 

sprawozdania. 

Alicja Bełcik przedstawiła sprawozdanie: 
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KULTURA, SPORT, OŚWIATA 

1) Drużyna Space Beavers z Zespołu Szkół w Karczmiskach w maju b.r. zdobyła I miejsce  

w Ogólnopolskim Turnieju World Robot Olympiad w 2024 r. w kategorii junior. 

Spotkałam się z drużyną i opiekunami w Urzędzie Gminy, by im podziękować i 

pogratulować wielkiego sukcesu. Drużyna będzie reprezentować Polskę na Mistrzostwach 

Świata w Turcji w listopadzie b.r. 

2) 24 maja 2024 r. Gmina Karczmiska podpisała umowę w ramach dofinansowania projektu pt. 

„Lepsi na starcie” w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Lubelskiego 2021-2027 

dla Przedszkola w Karczmiskach. Zarząd Województwa Lubelskiego przyznał Gminie 

Karczmiska dofinansowanie w wysokości 1 096 534 zł (wartość całkowita projektu 

1 307 094,00 zł). Dofinasowanie przeznaczone jest m.in. na poprawę dostępności do 

przedszkola (utworzenie 12 nowych miejsc przedszkolnych), organizacja dodatkowych zajęć 

edukacyjnych i specjalistycznych, wyrównujących szanse edukacyjne w zakresie 

stwierdzonych deficytów, zajęcia rozwijające dzieci i szeroki zestaw umiejętności dla dzieci 

oraz rozwój umiejętności i kompetencji nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu dla dzieci 

ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi (dodatkowa pomoc psychologiczno-pedagogiczna). 

Przeprowadzone zostaną prace remontowo-budowlane w budynku, dostosowanie dodatkowej 

sali do potrzeb przedszkolaków i łazienek do osób niepełnosprawnych.  

3) 26 maja w Karczmiskach odbyła się trzecia edycja „Biegu po zdrowie”. Łącznie w Biegu 

Po Zdrowie udział wzięło 145 osób. Biegali mieszkańcy gminy Karczmiska, ale też biegacze 

z Opola Lubelskiego, Puław, a nawet z Łęcznej. Uczestnicy biegów otrzymali medale z gliny 

wykonane własnoręcznie przez pracowników GBiDK i wolontariuszy oraz pamiątkowe 

dyplomy przygotowane przez dzieci z Przedszkola w Karczmiskach. Podczas imprezy 

prowadzona była zbiórka do puszki na rzecz Emilki Szlachetki chorej na cukrzycę. Zebrano 

kwotę 3 577,99 zł, która została wpłacona na konto Fundacji Dzieciom „Zdążyć 

z Pomocą”. Dziękujemy wszystkim za tak liczną obecność i hojność.  

4) W dniu 8 czerwca 2024 r. w siedzibie Gminnej Biblioteki i Domu Kultury w Karczmiskach 

zakończył się finał IV sezonu 2023/2024 Karczmiskiej Ligi Szachowej (KLS). Był on 

rekordowy pod względem liczby uczestników. W zawodach wzięło udział 29 osób a ogółem 

w całym sezonie sklasyfikowano 41 szachistów i szachistek.  

5) W niedzielę 9 czerwca w miejscowości Błonie koło Warszawy odbył się Holiday Dance 

Festiwal. Z naszej grupy akrobatycznej AkroMini funkcjonujące przy GBiDK w 

Karczmiskach wzięło udział 9 uczestniczek. Nasze zawodniczki zajęły wysokie miejsca: trzy 

I miejsca, cztery II miejsca i pięć III miejsc. Podziękowania kieruję dla Pani Darii Just – 

instruktorki i trenerki za zaangażowanie i przygotowanie dzieci do występu. Dziękuję 

również Szkole Podstawowej im. Macieja Rataja w Karczmiskach za pomoc w organizacji 

wyjazdu a w szczególności Pani Katarzynie Kosik. 

6) W dniach 28 maja i 11 czerwca b.r. odbyły się 2 spotkania robocze Wójta Gminy z 

kierownikami jednostek organizacyjnych i organizacji społecznych z terenu Gminy ws. VIII 

Święta Bobru, które jest planowane w dniu 04 sierpnia. Za realizację zadania odpowiada 

Dyrektor GBiDK.  

7) W dnia 14-16 czerwca 2024 r. w Chodliku obyły Europejskie Dni Archeologii. Za 

organizację zadania odpowiedzialne było Towarzystwo Archeologiczne z Chodlika. które 

otrzymało z Gminy Karczmiska dotację w wysokości 8 000,00 zł. W przedsięwzięcie 

włączyło się szereg instytucji  

i podmiotów takich jak: Instytut Archeologii i Etnologii PAN w Warszawie, Gminna 

https://www.facebook.com/profile.php?id=100010843202816&__cft__%5b0%5d=AZU8c11hEkMXYfrPKewhIdREPq7cqbI-xpKBK7zQRPHRV27wTikR8U3WD4mj04PqicxlNo1xBBvAtAgvvqweGp8dRBQ06FM_XI3EfGGX078kdiV7m7i7fq91fogZe25Kw-RSjL6PrVAUsqQXkmqSXyQZvnvvFPZK5gbN9M9AFt50FhwBCNaLLkeaOu9KclxgACI&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/szkolapodstawowakarczmiska?__cft__%5b0%5d=AZU8c11hEkMXYfrPKewhIdREPq7cqbI-xpKBK7zQRPHRV27wTikR8U3WD4mj04PqicxlNo1xBBvAtAgvvqweGp8dRBQ06FM_XI3EfGGX078kdiV7m7i7fq91fogZe25Kw-RSjL6PrVAUsqQXkmqSXyQZvnvvFPZK5gbN9M9AFt50FhwBCNaLLkeaOu9KclxgACI&__tn__=-%5dK-R
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Biblioteka  

i Dom Kultury w Karczmiskach, Muzeum Narodowe w Lublinie oraz Opolskie 

Stowarzyszenie Eksploratorów TOPÓR z Opola Lubelskiego. W ramach realizacji zadania 

odbył się III Przegląd Filmów Archeologicznych, wystawa zabytków szkole w Chodliku, 

zostanie wydany katalog zabytków w formie drukowanej. Uczestnicy zadania mogli brać 

udział w puszczaniu Wianków nad Chodelką i  nocnym oprowadzania przez archeologów po 

ścieżce edukacyjnej na grodzisku w Chodliku, pikniku archeologicznym i zabawach 

edukacyjnych dla dzieci i młodzieży.  

ZARZĄDZANIE KRYZYSOWE I BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE 

1) 24 maja 2024 r. – wzięłam udział  w Posiedzeniu Zarządu Oddziału Gminnego ZOSP RP w 

Karczmiskach, podczas którego omawiano sprawy związane z organizacją uroczystości 

Gminnego Święta Strażackiego Florian 2024 oraz przygotowania do zawodów sportowo-

pożarniczych. 

2) 1 czerwca 2024 r. – wzięłam udział w Gminnym Święcie Strażackim Florian 2024 w 

Chodliku oraz Festynie „Strażacy Dzieciom” 

3) 15 czerwca 2024 r. uczestniczyłam w Powiatowych zawodach Młodzieżowych Drużyn 

Pożarniczych, które odbyły się na boisku przy SP nr 1 w Opolu Lubelskim 

4) 20 czerwca 2024 r. z inicjatywy Komendanta Powiatowego Policji w Opolu Lubelskim 

odbyła się „Debata Społeczna” poświęcona tematyce bezpieczeństwa oraz zagrożeń z 

którymi mogą się zetknąć mieszkańcy Gminy. Debata została przeprowadzona w GBiDK w 

Karczmiskach z udziałem Naczelnika Wydziału Prewencji Komendy Powiatowej Policji 

Marka Kanona, Komendanta Komisariatu Policji w Poniatowej Krzysztofa Wcisła i 

Dzielnicowej dla Gminy Karczmiska Anny Wichy. Głównym tematem spotkania było 

„Bezpieczeństwo Seniorów. Omówiono narzędzia jakimi są aplikacja „Moja Komenda” i 

Krajowa Mapa Zagrożeń Bezpieczeństwa, dzięki której można zgłaszać anonimowo różne 

formy naruszania bezpieczeństwa (spożywanie alkoholu w miejscach niedozwolonych, 

wałęsające się psy, jazdę samochodami z dużą prędkością itp.). W trakcie debaty mieszkańcy 

Gminy zgłosili kilka zagrożeń z terenu Gminy min. spożywanie alkoholu w miejscach 

niedozwolonych, dewastację mienia publicznego, niebezpieczne przejść dla pieszych. 

Zgłoszono propozycję utworzenia w Urzędzie Gminy punktu przyjęcia interesantów przez 

Dzielnicowego, który by funkcjonował na zasadzie dyżuru w wyznaczone dni tygodnia (po 

kilka godzin). 

GOSPODARKA PRZESTRZENNA, INWESTYCJE I DROGOWNICTW) (OKRES 

LUTY – CZERWIEC 2024 R. 

1) W dniu 24.06.2024 r. zostały zakończone roboty budowalne i trwają procedury związane z 

odbiorem dot. drogi gminnej nr 108029L (tzw. Żużlówka). Przedsięwzięcie zrealizowano 

z Rządowego Funduszu Polski Ład. Wartość robót budowlanych objętych przedmiotową 

inwestycją wynosi 1.935 216,48 zł, natomiast kwota Promesy to 1.838 455,66 zł. 

Wykonawcą powyższych zadań, jest firma P.P.H.U. s.c. Stan-Lub z siedzibą w Bełżycach 
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przy ul. Lubelskiej 38. Termin wykonania przedmiotu umowy wynosi do 170 dni od dnia 

zawarcia umowy (lipiec 2024 r.). 

Obecnie trwa procedura administracyjna związana z ustaleniem wysokości odszkodowania 

prowadzona przez Starostwo Opolskie.  

2)  „Przebudowa i modernizacja infrastruktury drogowej na terenie Gminy Karczmiska” 

współfinansowana z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych. 

Inwestycją objęte jest łącznie jedenaście dróg (gminnych i wewnętrznych). Wykonawcą 

zadania jest P.P.H.U. RAFDAN SP. Z O.O. z Warszawy. Na wszystkich odcinkach 

wykonane są prace bitumiczne a obecnie trwają prace wykończeniowe. Zakończenie 

inwestycji zaplanowano na koniec czerwca 2024 r. 

3) 26 marca 2024 r. podpisano z firmą Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Handlowe WAMACO  

Sp. z o.o. w Lublinie umowę na Rozbudowę i modernizację oczyszczalni ścieków. 

Dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład „Program Inwestycji Strategicznych” na 

kwotę 5 035 000,00 zł. Łączna kwota inwestycji 6 576 810,00 zł. Wykonawca już 

rozpoczął prace. 

4) W zawiązku z ogłoszonym w dniu 09.01.2024 r. przez Urząd Marszałkowski Województwa 

Lubelskiego w Lublinie naborem wniosków o dofinansowanie na modernizację lub 

budowę dróg dojazdowych do gruntów rolnych, Gmina Karczmiska złożyła wniosek 

o dofinansowanie zadania pn. „Modernizacja (przebudowa) drogi dojazdowej do 

gruntów rolnych ul. Owocowa o długości 998,0 m w m. Karczmiska Drugie, Karczmiska 

Pierwsze, gm. Karczmiska”. (Jest to najstarsza dokumentacja jaką posiadamy, która 

najbliższym czasie może stracić ważność).  

5) W związku z ogłoszony naborem uzupełniającym przez LUW wniosków w ramach 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na 2024 r. Gmina Karczmiska złożyła wniosek na 

dofinansowanie budowy drogi gminnej ul. Wesoła– etap II. Koszty kwalifikowalne 

realizacji zadania (brutt) 462 376,74 zł.  

6) w maju 2024 r. przekazano do Urzędu Marszałkowskiego poprawiony projekt gminnego 

programu rewitalizacji. Obecnie czekamy na jego zatwierdzenie  

7) Przy wejściu do parku obok wiaty zamontowano stacje naprawy rowerów.  

Apel do mieszkańców Szanowni mieszkańcy zwracam się z uprzejmą prośbą o zachowanie 

szczególnej ostrożności przy zabiegach agrotechnicznych tak by nie uszkodzić pobocza oraz 

nowej nawierzchni asfaltowej oraz o utrzymanie porządku i czystości w związku z 

prowadzonymi pracami polowymi. Zgodnie z art. 39 ust. 1 ustawy z dnia 21 marca 1985 

roku o drogach publicznych zabrania się dokonywania czynności, które mogłyby 

powodować niszczenie lub uszkodzenie drogi i jej urządzeń albo zmniejszenie jej trwałości 

oraz zagrażać bezpieczeństwu ruchu drogowego. Problem zanieczyszczenia dróg 

publicznych, które może spowodować niebezpieczeństwo lub stanowić utrudnienie w ruchu 

drogowym, reguluje również art. 91 ustawy z dnia 20 maja 1971 roku Kodeksu wykroczeń, 

który wskazuje za ten czyn karę grzywny lub karę nagany. 
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INFORMACJA DOTYCZĄCA SZACOWANIA ZAKRESU I WYSOKOŚCI SZKÓD W 

GOSPODARSTWACH ROLNYCH SPOWODOWANYCH NIEKORZYSTNYMI 

WARUNKAMI ATMOSFERYCZNYMI – PRZYMROZKAMI WIOSENNYMI 

Do Urzędu Gminy wpłynęło łącznie 401 wniosków od producentów rolnych poszkodowanych w 

wyniku przymrozków wiosennych. Zadeklarowane straty w uprawach są na bieżąco szacowane 

przez gminną komisję powołaną przez Wojewodę Lubelskiego. Po sporządzeniu protokołów 

będziemy telefonicznie informować rolników o konieczności ich podpisania. 

Dnia 23 maja 2024 r. wystosowałam apel do Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi Pana Czesława 

Siekierskiego dotyczący podjęcia szybkich działań w związku z trudną sytuacją rolników z 

terenu naszej gminy, spowodowaną wystąpieniem przymrozków wiosennych. Pismo to zostało 

również opublikowane na stronie internetowej Urzędu Gminy Karczmiska. Dnia 14 czerwca 

2024 r. ponownie skierowano apel o podjęcie konkretnych działań dotyczących udzielenia 

pomocy poszkodowanym rolnikom. W odpowiedzi z dnia 20 czerwca 2024 r. Ministerstwo 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi przekazało informację, że konkretna pomoc poszkodowanym rolnikom 

zostanie uruchomiona w momencie zakończenia prac przez gminne komisje i  poznania skali strat 

w gospodarstwach rolnych na terenie całego kraju. 

Co do zapytania radnej Pani Renaty Kłak to informuję, że w najbliższym czasie pracownicy 

Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Karczmiskach naprawią uszkodzoną wiatę 

przystanku autobusowego. 

Michał Walencik podziękował za wystąpienie i zapytał, czy ma ktoś jakieś pytania co do 

sprawozdania. Nie było żadnych pytań, w związku z powyższym zamknął ten punkt obrad 

13. Wolne wnioski i komunikaty. 

Michał Walencik przeszedł do kolejnego punktu jakim były wolne wnioski i komunikaty. 

Zapytał, czy ktoś ma jakieś wnioski, bądź komunikaty. 

Justyna Wciseł zaprosiła wszystkich na „Festyn – Start do lata”, który odbędzie się 29 czerwca 

2024 r. na boisku Zagrzęba – impreza adresowana jest do dzieci, młodzieży i rodzin w tym 

zaplanowane są  turnieje, rozgrywki sportowe, zabawy ruchowe, taneczne. 

Jarosław Dobrzyński powiedział, że dochodzą go głosy od mieszkańców jak również od 

sołtysa, że wykonanie drogi dojazdowej do miejscowości Uściąż Kolonia rodzi wiele pytań. 

Agnieszka Panecka powiedziała, że na dzień dzisiejszy droga nie jest poprawiona, w dalszym 

ciągu są dziury, a robotnicy i sprzęt zniknęli (tzn. odjechali). Obietnica firmy wykonującej była 

taka, że w ramach reklamacji wszystko zostanie naprawione. 

Alicja Bełcik powiedziała, że w tej chwili, nie jest w stanie powiedzieć co się w tej sprawie 

dzieje, ale zaraz się zorientuje i udzieli odpowiedzi. 

Michał Walencik powiedział, że chciałby podziękować strażakom i kołom gospodyń wiejskich 

za zaproszenia na imprezy gminne, było miło w nich uczestniczyć. 

Alicja Bełcik powiedziała, że dowiedziała się, że firma, która wykonywała drogę dojazdową do 

miejscowości Uściąż Kolonia ma czas na zakończenie robót do końca czerwca i zapewnia, że do 

tego czasu prace zostaną wykonane. 
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Ewa Nowaczek zaprosiła wszystkie dzieci na zajęcia wakacyjne do GBiDK, które będą 

odbywały się przez całe wakacje. 

Agata Rutyna zapytała, czy jest możliwe dopisanie kapliczek, które znajdują się na terenie jej 

sołectwa do Rejestru Zabytków Gminy Karczmiska. 

Sławomir Goliszek odpowiedział, ze oczywiście, że tak i trzeba się będzie tym zająć w 

najbliższym czasie. 

Michał Walencik zapytał, czy są jeszcze jakieś wnioski lub komunikaty. Nie było, w związku z 

tym zamknął ten punkt. 

14. Zamknięcie obrad. 

Michał Walencik stwierdził wyczerpanie porządku obrad, po czym zamknął III sesję Rady 

Gminy Karczmiska dziewiątej kadencji 
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